
Zápisnica z veřejného zhromaždenia obyvatel'ov obce Kapušany konaného dna

17.09.2021,18:30 hod.

v sále Kulturného domu Kapušany

Učasť občanov obce podl'a predloženej prezenčnej listiny.

K bodu Otvorenie

Moderátor veřejného zhromaždenia obyvatel'ov obce Kapušany RNDr. Pavol Petrovský
v úvode přivítal přítomných občanov, poslancov OcZ, zamestnancov OcU a zahájil
zhromaždenie. Za zapisovatel'ku zápisnice bola určená Mgr. M. Verčimáková.
Moderátor představil jednotlivých zúčastněných za obec Kapušany a oboznámil přítomných
obyvatel'ov obce s programom:

Program:

l. Otvorenie

2. Slovo na úvod

3. Informácie o čirmosti komisií

4. Informácie starostky obce RNDr. Slávky Gutekovej
5. Podané projekty - schválené a neschválené za obdobie 2019-2021
6. Odpadové hospodárstvo
7. Diskusia

8. Závěr

V čase 18:45 hod. prišiel na veřejné zhromaždenie poslanec Radoslav Namešpetra.

P. Petrovský infomioval opravidlách diskusie počas veřejného zhromaždenia obyvatel'ov:
predstavenie diskutuj úceho s uvedením měna a priezviska, dodržanie stanoveného limitu 4 mm.
pre 1 príspevok, jasná a stručná formulácia otázky, případný názor diskutujúceho/adresát.
Přítomní poslanci a starostka budu reagovat' na položené otázky, resp. uvedu stanovisko
kdanej problematike. Vprípade, že otázka nebude zodpovedaná priamo na verejnom
zhromaždení, odpověď bude sformulovaná a zaslaná dopytujúcemu. P. Petro vský odovzdal
slovo starostke obce RNDr. Slávke Gutekovej. Starostka přivítala přítomných auviedla, že
veřejné zhromaždenie obyvatel'ov obce Kapušany zvolala za účelom informovanosti občanov
o živote v obci, poukázania na aktuálně problémy v obci, vypočutia námetov na inovatívne
aktivity. Starostka obce odevzdala slovo předsedovi Komisie stavebnej aúzeinného
plánovania Ing. Palovičovi.
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Ing. Palovič představil členov Komisie stavebnej a územného plánovania. V krátkosti zhrnul
činnost' Komisie stavebnej a územného plánovania: účast' na pravidelných kontrolných dňoch
při dokončovaní přístavby a rekonštmkcii MS, rekonštrukcii chodníkov na úl. Hlavná,
rekonštrukcii zasadacej miestnosti OcU, rekonštrukcii priestorov obecnej knižnice, odvodnění
komunikácií úl. Puchovská aul. Bardejovská. Vo svojej prezentácii prezentoval
fotodokumentáciu z jednotlivých aktivit. Pň ostatných investičných akciách v obci bol vždy
přítomný odborný stavebný dozor.

Následné moderátor odevzdal slovo Ing. Eudmile Hamarovej, PhD., predsedníčke Komisie
sociálnej a zdravotnej starostlivosti.

P. Hamarová představila přítomným občanom členov svojej komisie a informovala o činnosti
komisie. Uviedla, že v rámci pracovných střetnutí K.omisia sociálnej a zdravotnej starostlivosti
rokuje vo věci vydávania žiadosti o pridelenie BNS, v oblasti sociálnej starostlivosti sa
vyjadmje k žiadostiam o pridelenie opatrovatel'skej služby, pomáhá občanom při umiestnení v
sociálnych zariadeniach. Komisia spracovala Záverečnú správu o plném Komunitného plánu
sociálny ch služieb obce Kapušany za roky 2016-2020. Do oblasti pósobenia Komisie sociálnej
a zdravotnej starostlivosti patří aj spracovanie Komunitného plánu sociálnych služieb obce
Kapušany na roky 2021-2026, ktorý bol v roku 2021 komisiou spracovaný. Cleno via komisie
spracovali tiež Akčný plán na rok 2021. Za 3 roky pósobenia bolí v rámci činnosti komisie
zorganizované podujatia - Póstna polievka, Den rodiny 19. 5. 2019, Dětský denný letny tábor
2020 a 2021, Projekt terénnej sociálnej práce 2020-2022 (práca s rómskou komunitou).

Ing. Igor Revay, předseda Komisie finančnej, rozpočtovej, legislatívnej a správy majetku obce,
uviedol, že činnost' komisie zahřňa prerokovanie a přípravu rozpočtu obce na příslušný
rozpočtový rok s odporúčaním záverov pře obecné zastupitel'stvo, podiel'a sa na přípravě
návrhov VZN obce pře oblasť miestnych daní a poplatkov, připravuje návrhy plavných noriem
apredpisov obce, posudzuje žiadosti na dotácie z rozpočtu obce pře jednotlivé
organizácie pósobiace v obci. P. Revay představil rozpočet obce Kapušany za jednotlivé roky
v grafech a uviedol, že doposial' obec vždy ukončila kalendámy rok v plusových číslach. Podal
tiež králku informáciu o čerpání úverov a o objeme finančných prostriedkov, které obec musí
v rámci čerpania splácat'. Přítomných obeznámil s prideFovaním dotácií z rozpočtu obce
auviedol, že máme aktívnych členov jednotlivých organizácií. Závěrem infonnoval o činnosti
Kapušany pře všetkých, n.o., ktorá bála založená v roku 2019 za účelom aktivit slúžiacich pře
rozvoj obce. Nezisková organizácia zastřešuje miestne skupiny, ktoré nemajú právnu
subjektivitu, má slúžiť pře rozvoj turizmu naNKP Kapušiansky hrad. Občania móžu neziskovej
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organizácii poukazovat' 2% dane z príjmov FO a PO, které budu použité na rozvoj obce.
V roku 2021 sa z takýchto prostriedkov podařilo získat' sumu vo yýške 5 283,00 EUR. Spolu
s p. Marcinovou sa aktivně pravidelné podiel'al při organizácii testovania obyvatel'ov na
přítomnost' ochorenia COVID-19. Uskutočnilo sa spolu 16 testovaní, všetky náklady bolí
vykryté z prostriedkov MV SR.

O aktivitách v rámci Komisie sportu a mládeže informoval Ing. Bohatá, předseda komisie. Vo
februári 2019 bola zvolaná mimoriadna schódza OSK, ktorej záverom bolo menovanie nového
výboru OSK a schválenie nových stanov. P. Bohatá představil jednotlivé kluby pósobiace
v rámci OSK - volejbalový, turistický, KAF, FK, hokej ovo-florbalový klub, fítnes klub. Spolu
je v OSK 170 členov. Zdroje fmancovania OSK - obec, 2% z dane - 5475,00 EUR za rok
2021, VUC v roku 2020 schválil dotáciu v hodnotě 4 000,00 EUR na nákup športového tovaru
pre všetky kluby. Z činnosti Komisie sportu a mládeže: organizovanie róznych športových
súťaží a podujatí, prekrytie budovy šatní na futbalovom ihrisku mesh fóliou, nové osvětleme
tělocvičné v spolupráci so ZŠ s MS, rekonštrukcia šatní na futbalovom ihrisku, kupa no věj
kosačky, spracovanie PD na výstavbu ihriska v Parku sv. Cyrila a Metoda, spracovanie nového
Prevádzkového poriadku futbalového ihriska, vypracovanie Směrnice na využíváme
tělocvičné.

Komisiu kultury a školstva představila predsedníčka Mgr. Lenka Smetanková, ktorá v úvode
představila jednotlivých členov komisie. Činnost' v oblasti kultury představila prostredníctvom
prezentácie s bohatou fotodokumentáciou. Uviedla, že na začiatku kalendámeho roka Komisia
kultury a školstva vypracuje plán podujatí. Činnost' komisie bola utlmená z dóvodu
pandemickej situácie. Z uvedeného dóvodu došlo v uplynulých 2 rokách k značnému úthnu
kulturných podujatí v obci. P. Smetanková představila podujatia, ktoré sa podařilo
zorganizovat'. Vyzdvihla občiansku angažovanosť při poslednom kultúmom podujatí koncert
skupiny Lámačské chvály, na ktorom sa ako dobrovol'nicka podiel'ala p. Antonia Mazákova.
Konstatovala, že všetky kulturné aktivity bolí úspěšné anadviazali na dlhoročnú tradíciu
a zázemie, ktoré v Kapušanoch máme.

Pokračovala starostka obce RNDr. Slávka Guteková:

Čisté Kapušany: obec zaviedla evidenčný systém ELWIS, separovaný zber na
cintoríne, opravila jamu na zbemom mieste odpadu, zabezpečila kontajner na dřevěný
odpad a kontajner na drobný stavebný odpad na zbemom mieste odpadu, zber konárov,
ktoré spracúva pila Jakubík, kompostér v každej domácnosti. Vďaka vysokej miere
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triedenia odpadu obec získala dotáciu z Environmentálneho fondu. Obec zabezpečila
vyčistěme vodných tokov - Kapušiansky potok, Ladianka a priekopy na úl. Zelezničná.
Tiež zrealizovala 2. etapy odborných ořezav dřevin v Parku sv. Cyrila a Metoda.
Otvorené Kapušany - stretnutie s občanmi poslaneckých obvodov p. Revay
a p. Palovič rok 2019, stretnutia s občaiuni úl. Pod hradom - III. etapa sanácie, stretnutia
s občaiimi úl. Nová šfrvrt' - uzavretie cesty 11/5 45, stretnutia s občanmi úl. Hlavná -
rekonštrukcia chodníkov, rok 2020 - pandémia Covid-19, SMS-hlásnik -
informovanost' prostredníctvom SMS a e-mailov.
Starostlivé Kapušany - pomoc občanem při nákupoch počas pandémie, obědy pře
seniorov v Dennom centre, plošné testovanie obyvatel'ov obce.
Vzdělané Kapušany - projekt Zlepšeme kťúčových kompetencií žiakov ZŠ s MS
Kapušany - vybavenie učební v ZŠ, letný ja2ykový tábor 2021, nákup knih do obecnej
knižnice.

Bezpečné a spoťahlivé Kapušany - rekonštrukcia a přístavba MS, zrekonstruovaná
vonkajšia kanalizácia. III. etapa sanácie v lokalitě Pod hradom, vybudovanie prechodov
pre chodcov úl. Hlavná, úl. Poštová.

Starostka ďalej pokračovala: obec realizovala čiastočnú opravu povrchu cesty na úl. Sekčovská,
ciastočné odvodněme úl. Bardejovská, oprava spátnej klapky na břehu vodného toku Ladianka,
osadenie nového zábradlia úl. Nová štvrt' - investor SUC PSK, odvodněme úl. Požiamická,
Puchovská - osadenie zl'abov na zachytáváme dažďovej vody. V roku 2021 bola vybudovaná
křižovatka a čestná světelná signalizácia (CSS) + rekonštrukcia pril'ahlych chodníkov -
investor SSC, vybudovanie optickej siete - investor Slovak Telekom, Změna zdrojov
vykurovania v ZS s MS, v tělocvičili aškolskej jedálni, rekonštrukcia kuchyně školskej
jedálne, kupa pozemku oproti pekámi - p. Takács Csabáné. V stádiu příprav je rekonštrukcia
splaškovej kanalizácie úl. Urbárska a Sevemá, vybudovanie chodníka na úl. Zelezničná, I.
etapa, vybudovanie splaškové) kanalizácie úl. Cintorínska.

Připravené sú nové projektové dokiunentácie: kanalizácia úl. Nová štvrf, chodník úl.
Zelezničná II. etapa, rozšírenie chýbajúcej kanalizačnej siete aCOV v obci Kapušany,
Športový areál Park sv. Cyrila a Metoda, zatepleme budovy Požiamej zbrojnice, změna účelu
avyužitia časti Požiamej zbrojnice, parkovisko při OcU, zdravotné středisko - stavebné
úpravy, Kapušany - napojenie obytnej zóny úl. Ardova, Slánská na cestu 1/18.
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Moderátor zhromaždenia odovzdal slovo pracovníčke referátu strategického rozvoj a Mgr. M.
Majirskej. ktorá informovala přítomných o projektovej činnosti. Úlohou obce je hospodárné
a efektivně nakládat' s finančnými prostriedkami obce. Podané projekty boli zamerané
investičně alebo na podporu komunitných aktivit v obci - napr. Kapušianske folklórně dni,
projekty Dajme sportu šanců, V knižnici ako doma, Kapušianske přeměny, Spojme SILY pře
Kapušiansky hrad, Okna do duše hradu II., Bohatier z Maglovca - v spolupráci s poFským
mestom Sanok, Zvýšenie energetickej účinnosti Požiamej zbrojnice. Změna zdrojov
vykurovania budov ZŠ s MS, naučný chodník Velikáni kapušianskych dějin, Konzervácia
a obnova NKP hrad Kapušany, materiálno-technické vybavenie DHZ, Povedz mi co čítáš a já
ti poviem, kto si, projektové dokumentácie cyklotrás vkatastri obce Kapušany, Zapoj enie
nezaměstnaných do obnovy kulturného dedičstva, vydanie knižnej publikácie p. Palšu, projekt
Zmiemenie dopadov koronakrízy v obci Kapušany, Terénna sociálna práca v obci Kapušany,
Sarišské hrady vo virtuálnej realitě, V Kapušanoch dobré... Spolu sú to projekty vo výške 899
133,09 EUR. Priority projektového manažmentu do ďalšieho obdobia: cykl otřasy,
rekonštrukcia veřejných budov - zdravotně středisko, kulturný dóm, Požiama zbrojnica,
intenzifikácia COV a dobudovanie kanalizačnej siete v obci Kapušany, zariadenie 24 hod.
sociálnej starostlivosti, podpora a rozvoj cestovného ruchu, rozvoj sportu.

O novinkách v oblasti odpadového hospodárstva informovala Mgr. Marcinová, referentka OcU
a knihovnička. P. Marcinová představila tuto problematiku s uvedením konkrétných príkladov
systému ELWIS. Systém ELWIS bol zavedený v obci v mesiaci máj/2021 -je to evidenčný
systém na monitorovanie množstva vyvezeného komunálneho odpadu a separovaného odpadu
z jednotlivých domácností. Každá zbemá nádoba je označená QR kódom, QR kódy sú aj na
triedený odpad. Uviedla, že na zbemé miesto odpadu pribudli kontajnery na dřevný odpad od
spoločnosti Xylo Machinery. Umiestnil sa kontajner na drobný stavebný odpad. Podl'a zákona
č. 79/2015 Zákon o odpadech je povinnosťou obce zabezpečit' pře občanov zber a odvoz tohto
druhu odpadu min. 2x do roka.

K bodu Diskusia

P. Petrovský oslovil občanov obce, aby položili přítomným poslancem ap. starostke otázky,
alebo případné postřehy a náměty.

Otázka p. Ján Pribula:

Prosím p. Majirskú, aby na zhromaždení nespomínala měno p. Palšu. P. Palša svojou čirmosťou
neoprávněné nadobudol majetok a podiel'al sa aj na odobratí majetku urbárskej spoločnosti.
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Na niekdajšom majetku urbariátu stojí dnes rozsiahly rodinný dóm, ktorý je vo vlastníctve
dcery predsedníčky PD Kapušany Ing. Sučkovej. P. Majirská nieje rodačkou z obce Kapušany,
a preto nemóže poznat' historické pozadie týchto nekalých aktivit.

Chcem poukázat' na to, že vadný tok Sekčova sa čistí iba po okraj spoločnosti Slovnaft, a.s..
Sekčov je plný nánosov bahna a břehy sú zarastené náletovými dřevinami. Tok Sekčova nie je
plynulo priechodný. V minulosti tu bol návrh, aby sa spravil suchý most. Pokial' viem,
priepustné panely, ktoré malí slúžiť na tento účel bolí umiestnené vo firmě p. Klobušovského
v bývalom areáli PD. Tie sa mohli použit' vedFa terajšieho mosta, suchý most mohol slúžiť při
povodniach. Zátarasy by zabránili, aby sa voda vyliala na všetky pozemky až do k.ú. Fintíc.

Chcem poďakovať p. Lenke Smetankovej. O aktivitách MAS Šafrán rozprávala pěkné, ale aké
aktivity robí MAS Šafrán v prospěch obce?

Dalej chcem poukázat' na skutočnosť, že při vstupe na Kapušiansky hrad při kaplnke, nie je
osadená latrína. Ide o frekventovánu cestu, kaplnku navštevujú ženy z obce, ktoré sa tam
chodia modlit' a myslím si, že by osadenie suchej toalety bolo vel'kym prínosom aj pře turistov.

Co sa týká turistického chodníka, vel'mi sa těším tejto aktivitě. Existuje množstvo turistických
chodníkov - napr. Prešov-Lipany, Prešov-Zlatá Baňa a pod. Z Fintíc prichádza mnoho peších
turistov, ktorí chcú navštívit' NKP Kapušiansky hrad, ale stará cesta je zarastená krovinami.
Přitom pře cyklochodníkje třeba obnovit' póvodnú stáru cestu a pustit' sa do novej výstavby.

Moja závěrečná otázka je, či je este aktuálna výstavba komunikácie od společnosti Slovnaft,
ktorá by bola trasovaná mimo centrum obce. V minulosti bol plánovaný tento odklon dopravy,
ale nedošlo k realizaci!. V areáli starého PD má sídlo viacero finem - napr. Gaton,
Klobušovský, nachádza sa tam čerpacia stanica pohonných hmot, ktorú využívajú ťažkotonážne
kamióny. Miestne komunikácie v tomto směre nevydržia takýto nápor, neboli stávané natakúto
záťaž. Este spomeniem lokalitu úl. Mlýnská - keď prídu přívalové dažde, voda a bahno z polí
znečisťujú komunikácie. Obec pristúpila k vyčisteniu odvodňovacieho kanála, bahno mohlo
byť umiestnené na mojom pozemku, ale to nerieši situáciu. Priekopu zasypal p. Jakubík
stavebnou drfou. Vieme, že dnešně obhospodarovanie poFnohospodárskej pódy je nešťastné
a spósobuje, že voda při přívalových dažďoch stéká po poliach rýchlo, nič ju nezadrží.

Som rád, že sa pracuje na přepojení ulic Ardova a Slánská. Otázka pře p. Paloviča: ako sté sa
rozhodli s predajom pozemku na úl. Slánská, ktorý by umožnil prepojeme ulic Kováčska
a Slánská?
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Parcela spolu s rodinným domem, ktorú malá obec záujem odkúpiť od p. Gomulca z dóvodu
přepoj enia ulic je předmětem súdneho sporu. Došlo k nevyplateniu finančných prostriedkov a
tiež k falšovaniu kúpno-predajnej zmluvy. Ak sa mi podaří vyhrát' súdny spor, dávám veřejný
prisl'ub, že obci v tejto věci pomóžem a pozemok odpredám.

Odpověď starostky: postupné zodpoviem na niektoré otázky, k ostatným sa vyjadria poslanci.
Vadný tok Sekčov - máme prisl'ub SYP, a.s., že úpravu a čistěme Sekčova zaradia do plánu
investičných aktivit v roku 2022. V zaujme obce je pokračovat' v aktivitách cisterna vodných
tokov v obci. Osadenie suchej toalety při kaplnke pod Kapušianskym hradom - je potřebné
zvolit' vhodnejšiu lokalitu, akaje okolie kaplnky. Keď sté hovořili o turistickom chodníku, asi
sté mali na mysli cyklochodník. Je připravená projektová dokumentácia, ide o aktivitu, ktoráje
v stádiu spracovania. Vyčistěme priekopy úl. Mlýnská - obec riešila nepriaznivú situáciu
osadením čestného zl'abu, priekopy a odvodňovacie kanály je potřebné čistiť periodicky. Vo
věci ponuky na odpredaj pozemku úl. Slánská - je vypracovaný znalecký posudek,
nevylučujem ďalšiu spoluprácu obce s vlastníkom. Odovzdávam slovo Ing. Palovičovi, aby
odpovedal na ďalšie z Vašich otázok:

P. Palovic: majitel'om pozemku na úl. Slánská nie som já osobné, je to majetok mojej
manželky, preto sa ktejto věci nemóžem vyjádřit'. Vysvětleme kplánovanej výstavbě
komunikácie od spoločnosti Slovnaft, a. s.: som bývalým dlhoročným zamestnancom
spoločnosti, poznám podrobnosti. Výstavba komunikácie bola plánovaná iba v případe, ak by
sa budoval II. nádržový blok statných hmotných rezerv, k čomu nedošlo, jeho budovanie bolo
pozastavené, a pretoje výstavba spomínanej komunikácie minulosťou.

P. Smetanková - MAS Šafrán (Miestna akčná skupina) zdmžuje v súčasnosti 21 obcí, vrátane
Kapušian. Ide o občiansky sektor fyzických osob, občianskych združení a podnikatel'ov so
sídlem v Šarišskej Trstenej. Na základe schválenej národnej strategie malá rozdělit' objem
fmančných prostriedkov. V rámci SR ňinguje asi 110 miestnych akčných skupin. Je spracovaná
stratégia z roku 2015. S Fútosťou konštatujem, že neboli podpořené žiadne projekty -
nadriadený orgánem MAS je PPA (Pol'nohospodarska platobná agentura), ktorá neumožňuje
čerpanie fmančných prostriedkov. Na vysvětleme uvediem, že vo věci podpory
podpredsedníčky vlády a ministerky investícií, regionálneho rozvoj a a informatizácie SR je
obdobná situácia. Prisl'uby z minulosti sú obrovským sklamaním pře všetky MAS. Osobné si
myslím, že činnosť MAS je pochovaná z dóvodu nedostatočnej podpory zo strany státu.
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P. Ján Pribula - denně som v kontakte s rómskou komunitou. Chcem poukázat' na skutočnosť,
že je potřebný stály dozor v tejto lokalitě. Viem, že ničia majetok v BNŠ, napr. pece na tuhé
palivo nosia do zberných surovin, chyba im dřevná hmota na vykurovanie.

P. starostka - rómská komunita je specifická. Postavené bolí BNS, v rámci obce pracuje
p. Vojteková na referáte sociálnej práce. Nie vždy je možné denně sa věnovat' iba rómskej
problematike, pod jej referát spadajú aj iné čiimosti. Rovnako terénna sociálna pracovníčka by
malá byť nápomocná a plné sa věnovat' obyvateFom BNŠ (byty nižšieho standardu). Keďže
pozícia terénnej sociálnej pracovníčky (TSP) je aktuálně z dóvodu čerpania materskej
dovolenky preobsadzovaná věříme, že nová TSP bude aktívna a bude sa tejto problematike
věnovat'.

Otázka p. Marta Hudáková:

Aký má význam, že sa stále menia QR kódy při separovaném zbere? Je potřebné vždy meniť
QR kódy na vreciach s danou komoditou? Dalšia otázka: kedy uvidíme skutočné výsledky
nového systému, dojde reálné k zníženiu poplatkov za komunálny odpad? Chcem poukázat'
na oddy chovů zónu při vodnom toku Kapušiansky potok. Vship k zóně z úl. Ardovaje možný
iba po schodech, ktoré sú úplné rozbité a stávajú sa nebezpečnými. Lokalita je pravidelné
navštěvovaná aj obyvatel'mi iných ulic, nie je tam vykonávané pravidelné kosenie, prosím
o nápravu v tejto věci.

Odpověď k odpadovému hospodársťvu p. Marcinová - QR kód musí byť nový při každom
zbere. Je to z dovedu, že v obci neseparujeme každú komoditu samostatné. Ak v budúcom roku
vysúťažíme novů zberovú spoločnosť, bude možno možnost' l QR kód pře každú komoditu.
Obec nepristúpila k využívaniu l QR kódu z dóvodu, že takýto kód je niekol'konasobne drahší
a náklady by museli znášať občania. Poplatky za odvoz odpadu móžu byť přehodnocované
najskór po l roku využívania systému, inak neposkytujú smerodajné údaje. Doplnil. Ing.
Palo vič - podiel'al som sa na přípravě zavedenia nového systému ELWIS. Ten funguje na
takomto principe, je to najlacnejší systém. V budúcnosti samozřejmé móže dójsť k jeho
vylepšeniu a inováciám. Bolí smě s p. starostkou v obci Košeca. Táto obec začala tento systém
úspěšné využívat', až po 2 rokách bolí schopní premietnuť výsledky zberov do konkrétných
opatření. Starostka - obec Košeca má poplatky za komunálny odpad vo výške 30,00 EUR na
osobu, evidujú domácnosti s výbornou mierou triedenia odpadu, ktoré vďaka tomu platia 10-
11,00 EUR. Připomínám, že k poplatkem je potřebné prijať VZN obce - je to právna norma
platná na území obce, ktorá sa přijímá na konci roka s platnosťou a účinnosťou v nasledujúcom
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roku. Věřím, že v závěre roku 2022 bude připravené VZN tak, aby domácnosti, které poctivo
separuj u bolí zvýhodněné.

Lokalita O schodík bližšie - súhlasím, schody sú nebezpečné, budeme sa snažit' ich opravit'.
Kosenie - nie všade je možné rozmiestniť zamestnancov v rovnakom čase, pracovníci sú napr.
PN, beru dovolenku. Spracovali smě harmonogram kosenia obecných pozemkov, ktorý
v tomto roku zatial' nebol zveřejněný. Prioritně sa kosia lokality, které sú občamni viac
navštěvované. Poukazujem na možnost' úpravy lokalit v rámci dobrovol'nictva. PodPa platného
VZNpovinnosťouobceje kosit'pozeniky 2-krát ročně. Dakujeme za podnět.

Otázka p. Marek Lysina:

Mám otázku súvisiacu s odpadovým hospodárstvom. Postupuj em správné, ak nosím
vytriedený odpad - zmiešané plasty k svojej mamě do obce Tmkov, lebo tam májů jednotlivé
domácnosti nádoby na jednotlivé dmhy separovaného odpadu a nemusím čakať za vývozom?

P. Marcinová - každá domácnost' má QR kód, ak nebude triediť odpad, miera vytriedenia
domácnosti bude nízká. Ak zbemá nádoba nie je naplněná doplna, nie je potřebné vykládat'
nádobu, aby bola vyprázdněná zberovou spoločnosťou.

Otázka p. Peter Cuba:

V akom stádiu je oblast' zriadenia obecnej firmy, bol to predvolebný sl'ub terajšieho vedenia.
Je jasné, akej činnosti by sa obecná firma věnovala?

Mojou ďalšou otázkou je, či sa pristúpi k úpravě a kosému pozemku okolo komunikácie - ide
o lokalitu výjazd z úl. Slovenská na cestu 1/18. Ide o nebezpečný výjazd, pretože akje pril'ahla
trávnatá plocha zarastená vysokou trávou, vodič nemá dostatečný prehl'ad o dopravnej situácii
při napojení z obecnej komunikácie na hlavnú cestu. Záverom sa chcem spýtať, či sa nemóže
použit' frézovaný asfalt na rozbitu komunikáciu, ktorú využívajú pol'nohospodari zPD
Kapušany, ale hlavně v tejto pandemické] době je vel'mi frekventované využívaná občanmi na
prechádzky. Ide o směr z úl. Slovenská k obci Okružná.

Starostka obce:

Vo věci zriadenia obecné] firmy: momentálna situácia nám neumožňuje napínat' všetky
stanovené sl'uby, obecná firma zatial' nie je na programe dna, poslanci OcZ sa touto témou
nezaoberali. Založenie neziskové] organizácie je čiastočnou náhradou.
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Výtlky na miestnych komunikáciách mažeme opravovat' provizorně, u p. Klobušovského je
uložený frézovaný asfalt, ktorý vieme použit' na tento účel. V roku 2022 zahmieme tieto práce
do rozpočtu.

Kosenie trávnatých ploch aostrovčekov okolo komunikácií 1/18 all/545 - nie je to
kompetencia obce. Kosit' a upravovat' tieto plochy májů správcovia komunikácií - Slovenská
správa ciest. Správa a údržba ciest PSK. Na kompetentně orgány bolí zaslané písomné výzvy
na úpravu a kosenie. Doplnila p. Majirská - komunikácia z úl. Slovenská na Okružnú je vo
vlastníctve PD Kapušany (ďalej len PD), v tomto případe móžeme vstúpiť do jednania
s vlastníkom. P. Palovič - oslovíme PD a zašleme Vám písomnú odpověď.

Otázka p. Lenka Lapošová:

Chcem sa spýtať, ako je to stavebnou uzávěrou v lokalitě Pod hradom?

Starostka obce - v úvode som informovala, že v tejto lokalitě přeběhla III. etapa sanačných
práč v roku 2019. Následné bola obci domčená správa o výsledkách uskutočnených sanačných
práč. Ide o rozsiahly dokument s přesným popisom vykonaných odborných práč spolu so
stanoviskom Statného geologického ústavu Dionýza Štúra. V závěre správy je uvedené, že
lokalita nie je stabilizovaná a neodporúča sa na ďalšiu výstavbu. Obec oslovila Ministerstvo
životného prostredia Slovenskej republiky atiež Okresný úřad Prešov, odbor výstavby
a bytovej politiky a žiadala odborné stanovisko k stavebnej uzávěre. Na základe stanoviska
z novembra 2020 z Ministerstva životného prostredia SR poslanci OcU na zasadnutí OcZ dna
23. 04. 2021 uznesením č. 24/2021 schválili podanie návrhu na začatie územného konania
o stavebnej uzávěre v lokalitě Pod hradom. Smě si vědomí, že aktuálně prebieha v lokalitě
výstavba 3 rodinných domov, vlastníci nehnuteFností bolí oslovení Spoločným obecným
úradom o co najrýchlejšiu kolaudáciu. Následné móže obec pokračovat' v ďalších krokoch
nevyhnutných pře vyhlásenie stavebnej uzávěry. Dalšie stavebné povolenia v lokalitě Pod
hradom nebudu povolené.

Poznámka^p. Ján Přibyla:

Chcem uviesť na právu mieru skutočnosť, s ktorou má konfrontoval p. Gdovin, ktorý realizuje
přípojky na plyn v obci. Pýtal sa má, prečo som uvedený na listech vlastníctva při
Kapušianskom potoku. Kedysi boli tieto plochy vo vlastníctve Pasienkovej aurbárskej
spoločnosti, niektorí obyvatelia - napr. p. Milan Kočiščák si zváčšil plochu záhrady při svojom
rodinnom dome zasypáním časti potoka, čím přesměroval tok. K obdobným situáciám došlo
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okrem úl. Puchovská aj na úl. Tehelná - vodné toky v minulosti išli prirodzene kl'ukato, ale
výstavba rodinných domov okolo brehov vodných tokov toky usměrnila a povodně vlastníctva
přešli do majetku PD. Myslím si, že, podvodným spósobom za čias, kedy bol předsedám PD p.
Palša, holi majetky vtedajšej Pasienkovej spoločnosti převedené do vlastníctva PD.

Otázka p. Verčimák Peter:

Uvažuje obec nad tým, aby zriadila zbemý dvoř?

Odpovedá starostka obce:

Téma odpadového hospodársfvaje aktuálna, v súčasnosti je v bývalom areáli PD zriadené iba
tzv. zbemé miesto odpadu. Prevádzku zberného dvora schval'uje Okresný úřad Prešov, odbor
starostlivosti o životné prostredie. Témou sa zaoberali poslanci OcZ. Problémomje, že obec
nevlastní vhodný pozemok, kde by sa takýto zbemý dvoř mohol zriadiť. Súčasné miesto
využívané ako zbemé miesto odpadu nie je dostatočné, vstúpime do rokovania s vlastníkmi
okolitých pozemkov. Z dóvodu obmedzenej kapacity zbemého miesta odpadu obec vstúpila
do rokovania s p. Jakubíkom, majitel'om pily. Výsledkom je spolupráca obce a p. Jakubíka,
fyzické osoby móžu odnášať kanáre a iný dřevný odpad vhodný na štiepkovanie priamo na
Pilu Jakubík.

Otazka^^ StefanMarcini

Ako sa pridel'uju dotácie jednotlivým organizáciám? Sám som členom mužskej speváckej
skupiny Gloria, reprezentujeme obec, čerpáme si dotáciu. Som aj členom cirkevného zboru
Aleluja apokial' viem, už 2 roky nedostala táto organizácia žiadne dotácie, ako je to možné?
Stále len pečujeme o činnosti a podpore zoskupenia Kapušanske richtaroše, čerpat' finančné
prostriedky si však chcú všetky organizácie.

Dalej chcem upozomiť na bezpečnost' v obci — přesun přechodu pře chodcov z póvodného
miesta na úl. Hlavná při kostole smerom k predajni COOP Jednota nepovažujem za správný
krok. Určité viem aspoň o 5 dopravným nehodách na tomto úseku, ktoré vznikli z dovedu
přesunu přechodu pre chodcov.

Ing. Revay - zodpoviem na otázku čerpania dotácií. Kapušany pře všetkých, n.o. vznikla aj
z dovedu, aby dotácie mohli čerpat' organizácie bez přiděleného IČO. Finančně prostriedky boli
schválené pře všetky organizácie, ktoré doručili žiadosť na OcU. V roku 2020 bolo čerpanie
dotácií z dóvodu pandemickej siťuácie pozastavené, po uvol'neni opatření bolo možné dotácie
opáť čerpat' aj z dovedu, že oproti očakávaniam nepoklesli příjmy obce/neboli krátené
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podielové dane v lakom objeme, ako bolo povodně v súvislosti s pandemickou situáciou
očakávané.

Starostka sa vyjádřila k témě přesunu přechodu pře chodcov:

V čase, keď som bola poslankyňou OcZ obec evidovala podněty od občanov obce, ktorí žiadali
přesun přechodu pre chodcov. Bývalé vedeme obce dalo vypracovat' projektovú dokumentáciu,
ktorá bola odsúhlasená Krajským dopravným inšpektorátom v Prešove. Nedá sa vyhovieť
všetkým občanem. Potvrdzujem skutočnosť, že dopravná situácia v obci je zhoršená
v súvislosti s prebiehajúcou rekonštmkciou cesty 1/18 Prešov - Lipníky a rekonštrukciou cesty
11/545 Demjata - Raslavice. Věřím, že kzlepšeniu situácie dojde po ukončení týchto
rekoštrukcií, ktoré sú z hťadiska komplexného riešenia v danom území potřebné a zabezpečí
sa tak plynulost' a bezpečnost' cestnej dopravy aj v nasej obci.

Ing. Palovič - súhlasím, dopravná situácia je zložitá, este stále pokračujú práce na
rekonštrukcii ciest 1/18 a 11/545. Vodičmi je využívaná cesta cez Podhorany aby sa vyhli
dopravným obmedzeniam v obci Lipníky, Lada. Chápeme Vás a prosíme o trpezlivosť.

Starostka obce:

V súvislosti s dopravnou situáciou v obci smě bolí po uvedení novej cestnej svetelnej
signalizácie do prevádzky oslovení viacerými občanmi, že v obci vznikajú zápchy, občania sa
dožadovali nápravy. V směre z Bardejova do Prešova je v istom čase zhuštěná premávka.
V máji 2021 sa uskutočnilo pracovně stretnutie s riaditeFom spoločnosti O.S.V.O. comp, a.s..
Pán riaditel' nás oboznámil s nastaveniami a výstupmi novej cestiiej svetelnej signalizácie. Po
určitom sledovanom časovom úseku bude možné pristúpiť k optimalizácii nastavenia
svetelnej signalizácie. To bude možné až po skončení rekonštrukčných práč na komunikáciách
1/18 a 11/545. Vysvětlil, prečo nieje možné spustenie tzv. blikajúceho režimu. V lakom případe
by vznikal problém pře chodcov, nebol by im umožněný bezpečný přechod. Nová čestná
světlena signalizácia bola navrhnutá tímom odbomíkov a dopravných inžinierov.

P. Eubomír Marcin:

Upozomujem, že dochádza aj ksituáciám, keď svieti červená a vodiči to nerešpektujú
a prechádzajú cez křižovatku. Policajti by malí dókladnejšie sledovať dopravnu situáciu.

Starostka obce: nedodržiavanie dopravných predpisov nemóžme kontrolovat', je to na
zodpovědnosti každého z vodičov.
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Ing. Revay prečítal schválené čerpanie fínančných prostriedkov pře organizácie zastřešené pod
neziskovú organizáciu na rok 2021:

Kapušany pře všetkých, n.o. :celková dotácia z rozpočtu obce pře rok 2021 vo výške 7 150 €,
z toho žiadateFom: Kapušany pře všetkých, n. o. vo výške 2 000 €, MSS Kapušanske richtaroše
vo výške l 000 €, Cirkevný spevácky zboř ALELUJA vo yyške 900 €, Klub seniorov Kapušany
vo výške l 500 €, MS S GLORIA vo výške 900 €, Mgr. Jana Tomko Ferenčíková vo výške
850 €.

Otázka p. Peter Cuba:

Je možné přeložit' dopravnu značku so stanovenou rýchlosťou 70 pre vodičov směr Prešov-
Vranov nad Topl'ou až za úl. Slovenská?

Starostka obce: projektové dokumentácie rekonštrukcie ciest vyžaduj u yyjadrenia dotknutých
organa v, ktoré odsúhlasia aj projekt trvalého dopravného značenia komunikácie - je to
v kompetencii Krajského dopravného inspektorátu. Při spomínanej komunikácii 1/18 bol postup
v zmysle platných zákonov, takéto kompetencie obec nemá.

P. Cuba - aj obec sa predsa vyjadřuje ako dotknutý subjekt a móže zaslať námietku k projektu
trvalého dopravného značenia.

Starostka obce: súhlasím. Poprosím Vás, aby sté adresovali písomný podnět, obec to móže
preveriť a požiadať o odborné stanovisko příslušný orgán.

Otázka p. Štefan Zborovian:

K témě zriadenia zbemého dvora by som rád doplnil, že svojho času smě podnikali v areáli
bývalého PD a vlastnili smě pozemky spolu s budovami. Bývalému vedeniu obce smě při
odpredaji ponúkali tento majetok, ale obec nepřej avila záujem.

Podávám podnět, aby obec vyzývala správcov komunikácií 1/18 a 11/545 na pravidelné čistěme
kanalizačných košov, aby sa predchádzalo situáciám, že při silných přívalových dažďoch
odvodněme komunikácií je nefunkčné a voda sa prelieva na cesty a chodníky. Tiež chcem
upozornit' nato, že máme pěkné nové asfaltové chodníky, aleje potřebné skopať okolitú zeminu
pod úroveň chodníkov. Inak dojde k siťuácii, že chodníky začnu zarastať burinou a trávou.

Starostka obce: vyjádřím sa k ponuke na odpredaj pozemku v areáli bývalého PD. B ola som
v tom období poslankyňou OcZ, nepamátám si, aby táto ponuka bolo přednesená na zasadnutí
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OcZ. Servis kanalizačných košov móžeme riešiť v rámci pracovných střetnutí so správcami
komunikácií.

Otázka p. Marcel Pasternak:

Ako rodič dětí, ktoré navštevujú ZŠ s MS Kapušany by som sa chcel informovat' o okolnostiach
odchodu bývalého riaditel'a školy p. Ruščáka a tiež o příslušných záveroch súvisiacich s touto
situáciou.

Starostka obce: vmesiaci marec 2017 som našla na web stránke školy zveřejněných asi 15
faktur na sumu cca 67 000,00 EUR. Faktury báli istý čas zveřejněné na web stránke školy, po
istom čase bolí zo stránky školy odstraněné. Oslovila sam v tejto věci bývalého p. starostu obce
Ing. Pribulu. Spolu s poslankyňou Ing. Havrillovou aposlancom p. Gdovinom smě sa
zúčastnili zasadnutia obecnej rady. Na zasadnutí rady smě o tejto skutočnosti informovali
členov obecnej rady a hlavného kontrolora obce. Žiadali smě, aby do programu zasadnutia OcZ
bol zaradený bod rokovama: Projektová činnost' ZS s MS Kapušany. Následné bola v krátkom
čase vtedajšia zástupkyňa školy Mgr. Janka Šímová dočasné pověřená vedením ZŠ s MS
Kapušany. Bývalý pán riaditel' ukončil pracovny poiner v tejto škole. Proces vyšetrovania trval
isté obdobie. Ako starostka som v roku 2019 bo la předvolána za zriad'ovatel'a školy na vy sluch.
Riaditel'ka ZŠ s MS Kapušany Mgr. Janka Šímová má už ako starostku informovala, že škola
dostala oficiálny list o tom, že bývalý pán riaditel' spáchal trestný čin. Informovala som sa,
ako škola postupuje vo věci vymáhania finančných prostriedkov. Písomne som vyzvala pani
riaditel'ku, aby má priebežne informovala, ako postupuje vtejto věci. Kdnešnému dnu
zcelkovej sumy poukázal pán Ruščák na účet cca 150,00 EUR. Obec ako zriaďovateť ZS
s MS Kapušany v danej oblasti spolupracuje s právnikom JUDr. Ličákom, ktorý nás
kontaktoval, aby smě podnikali všetky potřebné kroky a snažili sa vymáhat' finančně
prostriedky. Aktuálně sa v prospěch nápravy nič neděje. P. Ruščák má na vrátenie finančných
prostriedkov súdom určené obdobie 5 rokov. Uvedené skutočnosti sú súčasťou právoplatného
rozsudku SR zo dna 12. 11. 2019.

Ing. Palovič - mna táto skutočnosť tiež trápila, preto som zisťoval aj já. Obrazné povedané spis
bol založený v najspodnejšej zásuvko. Obec na základe zistených skutočností začala v danej
věci konat'.

P. Pasternak - ako v čase spáchania skutku preb lehala sekundárná kontrola zo strany obce?
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Ing. Palovič - neviem, nebol som při tom. P. Guteková skutek odhalila a poukázala naň.
ZriaďovateFom ZŠ s MS Kapušany je obec. Vtedajší hlavný kontrolor obce mál povinnosť
kontrolovat' rozpočtové organizácie zriadené obcou. Terajší hlavný kontrolor obce má
schválený plán kontrolnej činnosti, ale ani tento plán neobsiahne všetko.

Ing. Havrillová - Ing. Palovič nevie ako sa to vtedy udialo. Já som bola vtom období
poslankyňou OcZ a viem, že kontrolor nechcel vykonat' následnú finančnú kontrolu v ZS s MS
Kapušany. Keď přeběhla kontrola v škole, na nápravu bolo už neskoro.

Otázka p. Ján Přibyla:

Chcel by som poukázat' na problém vysporiadania pozemku niekdajšieho starého ihriska, malí
sté v predvolebných sl'uboch. Lokalita je zanedbaná, zarastená náletovými dřevinami a
burinou. Okolité niekdajšie obecné pozemky bolí rozpredané p. Šimkovi, ktorý to následné
odpredal p. Vyšňovskému, ktorý tam zriadil predajňu stavebnin. Upozomujem na fakt, že
v tejto cestě je kanál a priekopa. Je tam plocha, ktoráje husto zarastená a pokiaF viem, napr. p.
Hal'ko mál záujem o kupu pozemkov, pretože k nim nie je přístupová cesta.

Starostka obce - v predvolebných sFuboch smě nespomínali obnovu bývalého futbalového
ihriska. KVašej otázke sa neviem vyjádřit'. Ing. Palovič - vUzemnom pláne obce je
v spomínanej lokalitě plánovaná komunikácia, od predajne stavebnin k rodinnému domu p.
KertisaažkBNŠ.

Moderátor zhromaždenia p. Petrovský sa přítomných obyvatel'ov obce opýtal, či má este niekto
záujem vystúpiť v diskusii. Neprihlásil sa nikto z přítomných.

K bodu Závěr

P. Petrovský poďakoval všetkým přítomným za účast' a v čase 21:30 hod. ukončil veřejné
zhromaždenia obyvatel'ov Obce Kapušany.

Kapušany, 17. 09. 2021

Zapísala: Mgr. Magdaléna Verčimáková
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